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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Zapytania i interpelacje. 
8. Uchwały: 
a. Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miłoradz 

do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Spichlerz śuławski”  oraz w 
sprawie wyboru delegata do tego Stowarzyszenia. 

b. Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zasad wynagradzania 
nauczycieli, ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków 
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych 
składników wynagrodzenia, a takŜe wysokości, szczegółowych zasad 
przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 

c. Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2008 rok. 

d. Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/81/07 z 
dnia 9.11.2007r. w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2008 rok 
(zmiana I). 

e. Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. Św. Jerzego w Starej Kościelnicy na 
zrefundowanie wydatków poniesionych na wykonanie remontu dachu 
kościoła. 

f.  Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. Św. Mikołaja w Pogorzałej Wsi na zrefundowanie 
wydatków poniesionych na zakup i montaŜ instalacji przeciwwłamaniowej. 

g. Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
w roku 2008 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

h. Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy 
Miłoradz na rok 2008. 

i. Nr XIV/ /07  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 
2007 (zmiana VI). 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10. Wolne wnioski i oświadczenia. 
11. Zakończenie obrad.    
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Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XIV Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości, 
Sołtysów i pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i 2 do 
protokołu), stwierdziła na podstawie listy obecności radnych prawomocność 
obrad – na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 15 radnych. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XIV Sesji, następnie poprosiła Wójta Gminy 
Pana Tadeusza Bilińskiego o przedstawienie zmian do porządku obrad. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poprosił o przyjęcie do porządku obrad 
następujących projektów uchwał: 
� w sprawie: wydzierŜawienia działki numer 72 o powierzchni 3,86ha w 

Mątowach Wielkich stanowiącej jezioro gminne w drodze bez przetargowej 
w celach sportowego połowu dla osób fizycznych. 

� w sprawie: zmian w budŜecie gminy na rok 2007 (zmiana VI) 
� w sprawie: zmiany załącznika do Uchwały Nr VII/31/07 z dnia 17 marca 

2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2007 (zmiana 
V). 

Wyjaśnił, Ŝe ww. projekt w sprawie: wydzierŜawienia działki numer 72 o 
powierzchni 3,86ha w Mątowach Wielkich stanowiącej jezioro gminne w 
drodze bez przetargowej w celach sportowego połowu dla osób fizycznych 
zostały został omówiony na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i 
członkowie komisji wyrazili pozytywną opinię w ww. sprawie, następnie 
poprosili Wójta Gminy do wniesienia projektu uchwały na najbliŜszą sesję Rady 
Gminy Miłoradz. 
W projekcie uchwały zmian w budŜecie gminy na rok 2007 (zmiana VI) 
zwiększono o 610zł wydatki na remont Ośrodka Zdrowia w Kończewicach. Ten 
wydatek był konieczny, poniewaŜ ze względu na bezpieczeństwo naleŜało 
wyciągnąć wkład kominowy powyŜej korony komina – (wcześniej dym 
wydobywający się z komina przedostawał się do kanałów wentylacyjnych). Ta 
zmiana w budŜecie powoduje zwiększenie nakładów inwestycyjnych na 
Ośrodek Zdrowia w Kończewicach i zmianie ulec musi załącznik do Uchwały 
Nr VII/31/07 z dnia 17 marca 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy 
Miłoradz na rok 2007 (zmiana V). 
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Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Tadeusza Bilińskiego o 
dodanie ww. uchwał do porządku obrad.  
 
Wniosek Wójta Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego w głosowaniu jawnym 
został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad z 
proponowaną zmianą, dopisanie projektów uchwał w punkcie 8, podpunkcie „h” 
(w sprawie: wydzierŜawienia działki numer 72 o powierzchni 3,86ha w 
Mątowach Wielkich stanowiącej jezioro gminne w drodze bez przetargowej w 
celach sportowego połowu dla osób fizycznych) oraz podpunkcie „j” (w 
sprawie: zmian w budŜecie gminy na rok 2007 (zmiana VI)) i podpunkcie „k” 
(w sprawie: zmiany załącznika do Uchwały Nr VII/31/07 z dnia 17 marca 
2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2007 (zmiana 
V)). 
 
Porządek obrad z proponowaną zmianą w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej 
XIII Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Protokół z XIII Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe uczestniczyła w prezentacji projektu 
drogowego, w którym jest zawarta nasza droga powiatowa na odcinku od 
skrzyŜowania z drogą krajową nr 22 przez Starą Kościelnicę, Miłoradz do 
Pogorzałej Wsi. Dokumentacja modernizacji ww. odcinka będzie przekazana 
starostwu po 18 grudnia br. 
Dnia 8 grudnia uczestniczyła w corocznym turnieju szachowym organizowanym 
przez Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Miłoradzu. 
Poprosiła aby radni, którzy są zobowiązani do złoŜenia oświadczenia 
lustracyjnego wywiązali się w terminie trzech miesięcy od dnia otrzymania 
powiadomienia. 
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Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami. Poinformował, Ŝe 
uczestniczył w zorganizowanych przez poszczególne sołectwa Dniach Seniora. 
Ponadto w sołectwach Miłoradz, Mątowy Wielkie, Bystrze, Kończewice, Stara 
Kościelnica i Stara Wisła odbyły się spotkania sołeckie, na których mieszkańcy 
przedstawiali problemy trapiące dane społeczności.  
W dniu 12 listopada 2007r. w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu w Miłoradzu 
odbyła się uroczystość wręczenia odznaczeń w imieniu Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej za długoletnie poŜycie małŜeńskie. Odznaczenia 
otrzymało trzynaście małŜeństw. Nie zabrakło jubileuszowego torta oraz 
występów artystycznych dzieci ze Szkoły Podstawowej w Miłoradzu. Ponadto 
kaŜda para otrzymała upominek w postaci serwisu kawowego. 
Uhonorowano takŜe honorowych krwiodawców. Z naszego terenu były to dwie 
osoby. 
Stwierdził, Ŝe kilkakrotnie odbywały się spotkania ze Starostą Powiatu 
Malborskiego w sprawie RPO, działanie - poprawa stanu dróg. Środki unijne na 
modernizację dróg są bardzo małe, wobec zaistniałej sytuacji wójtowie i 
burmistrzowie z terenu powiatu malborskiego wystosowali protest do Marszałka 
Województwa Pomorskiego, w którym przedstawili swoje niezadowolenie. 
Poinformował, Ŝe odbyło się spotkanie z prezesem MZK w Malborku w kwestii 
zatrzymywania się i przejazdu autobusów linii Malbork – Tczew w 
Kończewicach i Gnojewie, do dnia dzisiejszego nie wpłynęła Ŝadna odpowiedź. 
Ponadto stwierdził, Ŝe w tym roku nie otrzymamy dofinansowania z PFRON na 
zakup samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych. 
Poinformował, Ŝe odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy, która 
wykonuje dla naszej gminy studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego. 
Z Panem Franciszkiem Litawą został podpisany akt notarialny zamiany gruntów 
i została dokonana przez tego Pana wpłata róŜnicy wartości tych działek, która 
powstała w wyniku dokonanej wyceny przez rzeczoznawcę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska podziękowała Panu Wójtowi za informację. 
 
Ad. 7 
Radny Pan Hubert Orczykowski zapytał się, na jakim etapie są rozmowy z 
właścicielami Gospodarstwa Rolnego w Bystrzu w sprawie naprawy drogi w 
kierunku wału. 
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Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miłoradz do Stowarzyszenia 
Lokalna Grupa Działania „Spichlerz śuławski” oraz w sprawie wyboru delegata 
do tego Stowarzyszenia. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIV/87/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie przystąpienia Gminy Miłoradz do Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Działania „Spichlerz śuławski” oraz w sprawie wyboru delegata do 
tego Stowarzyszenia w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia 
regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe wysokości, 
szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe ze spotkania z 
przedstawicielami związków zawodowych nauczycieli został sporządzony 
protokół rozbieŜności, który został przez obie strony podpisany. Protokół 
rozbieŜności stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIV/88/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy 
oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe wysokości, 
szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego 
w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
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c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych na 2008 rok. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIV/89/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych na 2008 rok w głosowaniu jawnym została 
przyj ęta jednogłośnie. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/81/07 z dnia 9.11.2007r. w 
sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz 
wprowadzenia zwolnień od tego podatku na 2008 rok (zmiana I). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik wyjaśniła, Ŝe Regionalna Izba 
Obrachunkowa zakwestionowała zapisy w załączniku nr 2. Dokonano 
stosownych zmian i uwzględniono je w całości. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIV/90/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie zmiany uchwały nr XIII/81/07 z dnia 9.11.2007r. w sprawie 
wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz wprowadzenia 
zwolnień od tego podatku na 2008 rok (zmiana I) w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 
p.w. Św. Jerzego w Starej Kościelnicy na zrefundowanie wydatków 
poniesionych na wykonanie remontu dachu kościoła. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIV/91/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. 
Jerzego w Starej Kościelnicy na zrefundowanie wydatków poniesionych na 
wykonanie remontu dachu kościoła w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
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Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska w imieniu mieszkańców podziękowała radnym za udzieloną pomoc. 
f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 
p.w. Św. Mikołaja w Pogorzałej Wsi na zrefundowanie wydatków poniesionych 
na zakup i montaŜ instalacji przeciwwłamaniowej. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIV/92/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. 
Mikołaja w Pogorzałej Wsi na zrefundowanie wydatków poniesionych na 
zakup i montaŜ instalacji przeciwwłamaniowej w głosowaniu jawnym 
została przyjęta 14 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się. 
 
Sołtys Pogorzałej Wsi Tadeusz Milarski oraz radna Pani Małgorzata Kielar 
w imieniu mieszkańców podziękowali radnym za udzieloną pomoc. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2008 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe starostwo w przyszłym roku na 
remonty dróg powiatowych w gminach zabezpieczy kwotę 800tys. zł na kaŜdą 
gminę, a gminy ze swoich środków kwotę 400tys. zł. Te środki finansowe dadzą 
moŜliwość wykonania remontu nawierzchni metodą dwukrotnego natryskiwania 
nawierzchni po uprzednim uzupełnieniu ubytków w drodze na odcinku 5km 
(droga do Dzierzgonia została tą metodą naprawiona). My juŜ przygotowaliśmy 
100tys.zł - są to środki własne. Za te pieniądze miałyby zostać wyremontowane 
następujące odcinki dróg: 

• SkrzyŜowanie Pogorzała Wieś do mostu na rzece Świętej, 
• Droga w Miłoradzu do SKR-u, 
• Odcinek od Miłoradza do skrzyŜowania Mątwy Małe, Mątwy Wielkie. 

Przetarg na nasze drogi i pozostałych gmin ogłosi Starostwo Powiatowe - 
łącznie w celu wynegocjowania jak najniŜszej ceny za 1km drogi. Szacunkowy 
koszt naprawy drogi ww. metodą kształtuje się na poziomie 200 – 250 tys. zł.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIV/93/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2008 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została przyjęta 
14 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się. 
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h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie wydzierŜawienia działki numer 72 o powierzchni 
3,86ha w Mątowach Wielkich stanowiącej jezioro gminne w drodze bez 
przetargowej w celach sportowego połowu dla osób fizycznych. 
 
Radny Pan Władysław Strąk poinformował, Ŝe Komisja Rozwoju 
Gospodarczego jest za wydzierŜawieniem jeziora w Mątowach Wielkich. 
Panowie Grabowski Tomasz oraz Kleina Mirosław gwarantują właściwe 
zagospodarowanie ww. jeziora (pismo w sprawie wydzierŜawienia jeziora 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Stwierdził, Ŝe jezioro było wcześniej 
wydzierŜawione, ale była prowadzona niewłaściwa gospodarka, która 
doprowadziła do degradacji flory i fauny. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski wyraził swoją opinię, Ŝe jest za 
wydzierŜawieniem jeziora. Podobna sytuacja była z jeziorem w Pogorzałej Wsi, 
które obecnie jest bardzo dobrze zagospodarowane.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
W głosowaniu nie uczestniczyła Radna Pani Anna Grabowska. 
 
Uchwała Nr XIV/94/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie wydzierŜawienia działki numer 72 o powierzchni 3,86ha w 
Mątowach Wielkich stanowiącej jezioro gminne w drodze bez przetargowej 
w celach sportowego połowu dla osób fizycznych w głosowaniu jawnym 
została przyjęta 14 głosami za. 
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2008. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
 
1. Uchwala się dochody budŜetu gminy na rok 2008 w wysokości 7 731 368zł 

zgodnie z załącznikiem Nr 1. 
2. Wydatki budŜetu gminy w wysokości 7.721.368, zgodnie z załącznikiem nr 

2. 
3. Limity wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2008-2010 

zgodnie z załącznikiem nr 3 (3a – zadania inwestycyjne w roku 2008). 
4. NadwyŜkę budŜetu gminy w wysokości 10.000 zł przeznacza się na 

planowaną spłatę  zaciągniętych kredytów. 
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5. Przychody budŜetu w wysokości 280.000 zł, rozchody w wysokości 290.000 
zł zgodnie z załącznikiem nr 4. 

6. W budŜecie tworzy się rezerwy: 
1) ogólną w wysokości 60.000 zł, 
2) celową w wysokości 110.000 zł z przeznaczeniem na: 

a) wydatki inwestycyjne w wysokości 100.000 zł, 
b) zarządzanie kryzysowe w wysokości 10.000 zł. 

7. Dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i 
innych zadań zleconych odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 5. 

8. Wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i 
innych zadań zleconych odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 6. 

9. Dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 
wykonywanych na podstawie porozumień z organami administracji 
rządowej, zgodnie z załącznikiem nr 7. 

10. Ustala się dochody w kwocie 25.000 zł z tytułu wydawania zezwoleń na 
sprzedaŜ napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 31.500 zł na 
realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych. 

11. Ustala się wydatki w kwocie 1.500 zł na realizację zadań określonych w 
gminnym programie przeciwdziałania narkomanii. 

12. Plan przychodów i wydatków zakładów budŜetowych w wysokości (zgodnie 
z załącznikiem nr 8): 

     1) przychody    728.400 zł 
     2) wydatki        727.092 zł 
13.  Dotacje celowe dla Starostwa Powiatowego w Malborku w kwocie 100.000 

zł jako pomoc finansowa  na częściowe pokrycie kosztów remontu dróg 
powiatowych znajdujących się na terenie Gminy Miłoradz, zgodnie z 
załącznikiem nr 9. 

14. Dotacje przedmiotowe dla Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Miłoradzu z tytułu dopłaty do 1m 3 ścieków i dopłaty do wywozu 
nieczystości płynnych wozu asenizacyjnego w wysokości 14.000 zł, zgodnie 
z załącznikiem nr 10. 

15. Dotacje podmiotowe dla instytucji kultury w wysokości (zgodnie z 
załącznikiem nr 11): 

      1)   Gminny Ośrodek Kultury i Sportu – 215.000 zł, 
      2)   Biblioteki 41.400 zł 
16. Dotacje celowe na zadania własne gminy realizowane przez podmioty nie 

naleŜące do sektora finansów publicznych na łączną kwotę 44.000 zł, 
zgodnie z załącznikiem nr 12. 

17. Ustala się plan przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości (zgodnie z załącznikiem nr 
13): 
1) przychody  7.000 zł 
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2) wydatki    32.000 zł 
Następnie omówił zmiany, które zostały uzgodnione i wprowadzone na ostatnim 
posiedzeniu wspólnym komisji: 
DOCHODY 

• ROLNICTWO I ŁOWIECTWO  
Zwiększono plan dochodów majątkowych o kwotę 16.852zł z tytułu sprzedaŜy 
działek nad jeziorem w Mątowach Wielkich. 
 
WYDATKI  

• TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ 
W rozdziale 60004 – Lokalny transport zbiorowy zmniejszono wydatki bieŜące 
o kwotę 10.000zł. 
W rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe zwiększono plan wydatków 
majątkowych o kwotę 100.000zł jako pomoc finansową dla Starostwa na remont 
dróg powiatowych znajdujących się w naszej gminie.  
W rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne zwiększono plan wydatków 
majątkowych o kwotę 740zł. Wykreślono budowę chodnika w Miłoradzu w 
kwocie 20.000zł, a wprowadzono wykonanie dokumentacji technicznej na 
remont drogi gminnej w Pogorzałej Wsi w kwocie 20.740zł. 

• RÓśNE ROZLICZENIA  
W rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe znajduje się rezerwa 
inwestycyjna w kwocie 100.000zł, która jest przeznaczona jako udział własny w 
programach Odnowy wsi i Leader i innych 

• OŚWIATA I WYCHOWANIE  
W rozdziale 80101 – W Szkole Podstawowej w Kończewicach zmniejszono 
plan z pochodnych od wynagrodzeń o kwotę 450zł. W wydatkach 
inwestycyjnych zmniejszono plan wydatków o kwotę 75.000zł. 
W rozdziale 80103 – Oddziały przedszkole w szkołach podstawowych 
zmniejsza się plan wydatków na wynagrodzenia o kwotę 2.454zł i pochodne od 
wynagrodzeń o kwotę 434zł. 

• OCHRONA ZDROWIA  
W rozdziale 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi zmniejsza się plan 
wydatków bieŜących o kwotę 2.000zł, a zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 10.000zł na zakup placu zabaw we wsi Bystrze. 

• POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85202 – Domy pomocy społecznej zmniejsza się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 500zł. 

• EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA  
W rozdziale 85415 – Pomoc materialna dla uczniów zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o kwotę 450zł. 

• GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA  
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W rozdziale 90095 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 4.500zł na poprawę estetyki i utrzymanie czystości w 
sołectwach. 

• KULTURA FIZYCZNA I OCHRONA DZIEDZICTWA 
NARODOWEGO  

W rozdziale 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby  zmniejsza się 
plan wydatków na dotację o kwotę 20.000zł. 
W rozdziale 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami zwiększa się 
plan wydatków bieŜących o kwotę 2.000zł na załoŜenie systemu alarmowego w 
Kościele w Pogorzałej Wsi. 

• KULTURA FIZYCZNA I SPORT  
W rozdziale 92605 – Zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu zwiększa się 
plan wydatków bieŜących o kwotę 10.000zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zadań jednostkom niezaliczanych do sektora finansów 
publicznych. 
Następnie zapytał, kto z Radnych ma uwagi do projektu uchwały. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poinformował, Ŝe 
na posiedzeniach w komisjach był omawiany projekt budŜetu i został 
zaopiniowany pozytywnie. Następnie poprosił przewodniczących komisji rady o 
opinię w sprawie projektu budŜetu. 
� Komisja Społeczna – pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu, 
� Komisja Rozwoju Gospodarczego – pozytywnie zaopiniowała projekt 

budŜetu, 
� Komisja Finansowa – pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu, 
� Komisja Rewizyjna – pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu. 

 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o projekcie budŜetu Gminy 
Miłoradz na 2008 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i 
objaśnieniami (Uchwała 114/II/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku stanowi załącznik nr 5 do protokołu) oraz opinię o 
prawidłowości prognozy długu publicznego Gminy Miłoradz na rok 2008 
(Uchwała 114/II/2007 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe proponowany budŜet jest 
proinwestycyjny. Poinformował, Ŝe planowane na przyszły rok są dwie duŜe 
inwestycje na terenie sołectwa Pogorzałej Wsi tj. kanalizacja oraz remont drogi 
powiatowej. Ponadto jest opracowywana dokumentacja na drogę brukową w 
Pogorzałej Wsi, koszt dokumentacji powyŜej 20 tys. zł. 
Stwierdził, Ŝe w budŜecie zabezpieczono jako udział własny 100 tys. zł na 
programy Lider i Odnowa Wsi, a pozyskać moŜna 400 tys. zł. 
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Radny Pan Stanisław Górczyński wyraził negatywną opinię na temat 
rezygnacji z kontynuacji remontu chodnika w Miłoradzu, na który przeznaczono 
wstępnie 20 tys. zł i je zabrano. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił radnemu, Ŝe środki finansowe z 
chodnika zostały przeznaczone na wykonanie dokumentacji drogi brukowej w 
Pogorzałej Wsi, a chodnik w Miłoradzu będzie dokończony w momencie 
remontu drogi powiatowej. Ponadto stwierdził, ze pozostały odcinek chodnika 
jest w dobrym stanie technicznym. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek wyraził opinię na 
temat Pętli śuławskiej, stwierdził, Ŝe ta inwestycja jest dla nas za droga, a 
priorytetem działań radnych jest modernizacja dróg oraz kanalizacja pozostałych 
sołectw. 
Poprosił aby w przyszłym roku naprawić odcinek chodnika w Kończewicach, 
który dwa lata temu został rozebrany i do dnia dzisiejszego nie rozpoczęto 
Ŝadnych prac celem odtworzenia chodnika. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe przedstawiony projekt budŜetu, 
będzie po zatwierdzeniu w przyszłym roku modyfikowany na bieŜąco.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
 
Uchwała Nr XIV/95/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2008 w głosowaniu 
jawnym została przyjęta 14 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2007 (zmiana VI). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany w budŜecie: 

• GOSPODARKA MIESZKANIOWA 
W rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami zmniejsza się 
plan dochodów o kwotę 5.300zł z tytułu najmu i dzierŜawy składników 
majątkowych, jednocześnie zwiększa się dochody o w/w kwotę z tytułu 
odpłatnego nabycia prawa własności. 

• ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75022 – Rady gmin zmniejsza się plan wydatków bieŜących o 
kwotę 1.800zł. 
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W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zmniejsza się plan dochodów o kwotę 
3.800zł z tytułu zwrotu za upomnienia. 

• DOCHODY OD OSÓB PTRAWNYCH, OD OSÓB FIZYCZNYCH I 
OD INNYCH JEDNOSTEK NIEPOSIADAJ ĄCYCH 
OSOBOWOSCI PRAWNEJ ORAZ WYDATKI ZWI ĄZANE Z ICH 
POBOREM 

W rozdziale 75616 - Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
spadków i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i 
opłat lokalnych od osób fizycznych zwiększa się plan dochodów o kwotę 
7.121zł z tytułu podatku od środków transportowych. 

• OŚWIATA I WYCHOWANIE  
W rozdziale 80101 – W Szkole Podstawowej w Miłoradzu zmniejsza się plan 
wydatków bieŜących na wynagrodzeniu o kwotę 2.000zł i jednocześnie 
zwiększa się plan wydatków na pochodne od wynagrodzeń o kwotę 500zł i 
pozostałe wydatki bieŜące o kwotę 1.500zł. W szkole Podstawowej w 
Kończewicach zmniejsza się plan wydatków na pochodnych od wynagrodzeń o 
kwotę 300zł i pozostałe wydatki bieŜące o kwotę 330zł, jednocześnie zwiększa 
się plan wydatków na Fundusz pracy o kwotę 630zł. 
W rozdziale 80104 – Przedszkola zwiększa się plan dochodów o kwotę 3.500zł 
z tytułu opłat za przedszkole i jednocześnie zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o w/w kwotę. 
W rozdziale 80110 – Gimnazja zmniejsza się plan wydatków na wynagrodzenia 
o kwotę 5.000zł, jednocześnie zwiększa się plan wydatków na pochodne od 
wynagrodzeń o kwotę 2.800zł i pozostałe wydatki bieŜące o kwotę 2.200zł. 

• OCHRONA ZDROWIA  
W rozdziale 85121 – Lecznictwo ambulatoryjne zwiększa się plan wydatków 
majątkowych o kwotę 610zł na dokończenie remontu wkładu kominowego w 
Ośrodku Zdrowia w Kończewicach. 

• POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85295 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 2.000zł z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń dla osób 
wykonujących prace społeczno-uŜyteczne.  

• EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA  
W rozdziale 85401 – W Świetlicy szkolnej w Miłoradzu zmniejsza się plan 
wydatków na wynagrodzenia o kwotę 1.000zł i jednocześnie zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o w/w kwotę. W Świetlicy szkolnej w Kończewicach 
zmniejsza się plan pozostałych wydatków bieŜących o kwotę 850zł i 
jednocześnie zwiększa się plan wydatków na wynagrodzenia o kwotę 670zł i 
pochodne od wynagrodzeń o kwotę 180zł. 
W rozdziale 85415 – Pomoc materialna dla uczniów zwiększa się wydatki 
bieŜące na pochodne od wynagrodzeń o kwotę 61zł. 

• GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA  
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W rozdziale 90095 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków na 
pochodne o wynagrodzeń o kwotę 650zł. 

• KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO 
W rozdziale 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o kwotę 1.800zł. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały. 
 
Uchwała Nr XIV/96/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2007 (zmiana VI) w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr VII/31/07 z dnia 
17 marca 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2007 
(zmiana V). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XIV/97/07 Rady Gminy Miłoradz z dnia 15 grudnia 2007 roku 
w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr VII/31/07 z dnia 17 marca 
2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2007 
(zmiana V) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
poinformował, Ŝe pracownik podjął działania w sprawie naprawy drogi w 
Bystrzu, jednak do dnia dzisiejszego nie udzielił odpowiedzi w tej sprawie. 
 
Ad. 10 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poinformowała, Ŝe Pan Marcin Okulus poprosił o zabranie głosu. 
 
Pan Marcin Okulus poinformował, Ŝe złoŜył do Urzędu Gminy podanie o 
zakup działki, której właścicielem jest gmina oraz poprosił radnych o 
pozytywne rozpatrzenie jego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poinformowała, Ŝe wniosek Pana Okulusa zostanie przekazany Komisji 
Rozwoju Gospodarczego do zaopiniowania. 
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Radny Pan Tadeusz Majewski podziękował Dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu Pani Wiesławie Puchalskiej za organizację VII turnieju 
szachowego im. Mirosława Gardzielewskiego. 
 
Radna Pani Renata Olszewska poinformowała, Ŝe radni późno otrzymali 
zaproszenia na ten turniej i nie mogli w nim uczestniczyć, poprosiła aby w 
przyszłości informować wcześniej o takich zdarzeniach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poprosiła radnych o przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za I 
półrocze 2007r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
Radni przez aklamację przyjęli sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za I 
półrocze 2007r. 
Następnie poprosiła radnych o wydanie postanowienia na uŜycie herbu Gminy 
Miłoradz w godle Stowarzyszenia Sportowego GLKS Delta. 
Radni nie wyrazili sprzeciwu. 
Rada Gminy Miłoradz postanowiła wyrazić zgodę na uŜycie herbu Gminy 
Miłoradz w godle Stowarzyszenia Sportowego GLKS Delta. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski podziękował członkom komisji rewizyjnej za 
zaangaŜowanie w pracy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poprosiła radnych, sołtysów o składanie kandydatur do nagrody DOROTA. 
 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XIV Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


